
شماره971 پنجشنبه28بهمن1395
T h u 1 6 F e b . 2 0 1 7

10

w
w
w
.t
e
ja
ra
to
n
li
n
e
.i
r

مکان يابي براي ۱۰ ناحيه صنعتي جديد 
در استان تهران

مديرعام��ل ش��رکت ش��هرک هاي 
صنعت��ي اس��تان تهران از کش��ف و 
شناس��ايي ۴۶ لک��ه صنعتي خبر داد 
و اظه��ار کرد: ع��اوه بر اين در حال 
مکان ياب��ي ب��راي ۱۰ ناحيه صنعتي 
مصوب ديگر در استان تهران هستيم. 
محمدرض��ا قاهري ب��در در گفتگو با 
ايسنا با اشاره به اينکه در کل استان تهران ۳۸ شهرک صنعتي وجود 
دارد که در مورد آنها شهرک صنعتي غيردولتي است، اظهار کرد: از اين 
تعداد ۲۸ شهرک صنعتي، دولتي است و حدود ۸۷۰۰ قرارداد واگذاري 
در اين شهرک هاي صنعتي دولتي مدنظر قرار گرفته که حدود ۴۶۰۰ 
واحد آنها به مرحله بهره برداري رسيده است. وي با اشاره به اينکه قرار 
است ساماندهي صنايع استاني در تهران توسط شرکت شهرک هاي 
صنعتي مدنظر در دستور کار قرار گيرد گفت: تاکنون ۴۶ لکه صنعتي 
احصا و شناسايي شده تا در نهايت دولت در ارتباط با وضعيت صنعتي 
اين لکه ها تصميم گيري کند. قاهري بدر اظهار کرد: به طور کلي ۱۰ 
ناحي��ه صنعت��ي مصوب وجود دارد ک��ه در حال مکان يابي براي اين 
نواحي هستيم و ۴۶ لکه صنعتي نيز در استان تهران شناسايي شده 

که دولت در ارتباط با آنها تصميم گيري خواهد کرد.

توليد خودرو به ۳ ميليون دستگاه مي رسد
براس��اس هدف گذاري صورت گفته در ۱۰ س��ال  آينده توليد انواع 
خودروي سواري به سالانه سه ميليون دستگاه افزايش خواهد يافت. 
به گزارش ايس��نا، ويرايش دوم س��ند "اهداف و سياست هاي توسعه 
صنعت خودرو در افق ۱۴۰۴" سال ۱۳۹۳ به تصويب وزارت صنعت، 
معدن و تجارت رسيده و به خودروسازان داخلي اباغ شد. در اين سند 
راهکارهاي دس��ت يافتن به اهداف س��ند چشم انداز ۲۰ ساله توسعه 
کشور در حوزه صنعت خودرو و قطعه، پيش بيني و اباغ شده است. در 
اين زمينه در سند اهداف صنعت خودرو در افق ۱۴۰۴ عنوان شده که در 
اين سال توليد انواع خودروي سواري در ايران بايد به سالانه سه ميليون 
دستگاه افزايش يابد. طبق اين سند دو ميليون دستگاه از خودروهاي 
سواري توليدي در اين سال )۱۴۰۴( به مصرف بازار داخل رسيده و 
يک ميليون دستگاه نيز بايد صادر شود. اين هدف گذاري در حالي است 
که پيش بيني مي شود در سال جاري )۱۳۹۵( حدود يک ميليون و ۳۰۰ 

هزار دستگاه خودرو در خودروسازان داخلي توليد شود.

ماموريت سازمان حمايت
 براي رسيدگي به اختلاف قيمت ساندرو

رئي��س ش��وراي رقابت با اش��اره به 
اخت��اف قيم��ت ۸ ميلي��ون توماني 
س��اندور استپ وي اتوماتيک در بازار 
نسبت به کارخانه، گفت: متولي نظارت 
بر خريد و فروش اين خودرو در سطح 
بازار سازمان حمايت مصرف کنندگان 
و توليدکنندگان اس��ت. رضا شيوا در 
گفتگو با تسنيم، با اشاره به اينکه ساندرو مشمول قيمت گذاري شوراي 
رقابت نيس��ت، اظهارداش��ت: در حال حاضر متولي نظارت بر خريد و 
فروش اين خودرو در سطح بازار با سازمان حمايت مصرف کنندگان 
و توليدکنن��دگان اس��ت. وي با اش��اره به اخت��اف قيمت ۸ ميليون 
توماني ساندور استپ وي اتوماتيک در بازار نسبت به کارخانه، گفت: 
شوراي رقابت فقط نحوه پيش فروش اين خودرو را ارزيابي مي کند 
تا خودروس��ازان در اين روند تخلفي را انجام ندهند. رئيس ش��وراي 
رقاب��ت تصريح کرد: البته براس��اس آيين نام��ه جديد قانون حمايت 
از مصرف کنندگان ش��رکت هاي خودروس��از بايد براي پيش فروش 
محصولات خود از وزارت صنعت مجوز لازم را دريافت کنند. در حال 
حاضر قيمت کارخانه ساندرو استپ وي اتوماتيک ۵۲ميليون و ۵۵۰ 
هزار تومان است اما در بازار با قيمت ۶۳ ميليون به فروش مي رسد. 

رنو ۲ مدل خودروي زير
 ۱۰۰ ميليون تومان  به ايران مي آورد

مديرعامل شرکت نگين خودرو گفت: خودروهاي ما تاثير مستقيمي از 
قيمت دلار در بازار مي گيرند و اميدواريم همان قيمتي که دولت در 
لايحه بودجه به مجلس ارائه داده اس��ت در مجلس تصويب ش��ود تا 
سال آينده قيمت خودروهاي ما افزايش پيدا نکند. جمشيد حسيني در 
گفتگو با ايلنا درخصوص عرضه محصولات جديد رنو در ايران گفت: 
مطاب��ق برنامه ريزي هاي��ي که انجام داديم چندين محصول جديد از 
شرکت رنو سال آينده وارد کشور خواهد شد که دو مدل آن زير ۱۰۰ 
ميليون تومان قيمت دارد. حس��يني ادامه داد: با اس��تقبالي که از رنو 
تاليس��مان در س��ال گذشته صورت گرفت ما شاهد رشد ۲۶۰ تا ۳۰۰ 
درص��دي محص��ولات وارداتي رنو در ايران بوديم به طوري که امروز 
۱۹ تا ۲۱ درصد بازار خودروهاي وارداتي در اختيار اين برند اس��ت. 
وي ادامه داد: با توجه به اينکه رنو کلئوس خودروي اس��تراتژيک ما 
اس��ت و انتظار داريم که همچون تاليس��مان مورد استقبال مشتريان 
قرار بگيرد. فکر مي کنيم س��هم ما در بازار بيش از ۳۰ درصد ش��ود. 
وي در خصوص قيمت دلار در بودجه سال آينده گفت: خودروهاي 
ما تاثير مستقيمي از قيمت دلار در بازار مي گيرند و اميدواريم همان 
قيمتي که دولت در لايحه بودجه به مجلس ارائه داده است )۳۶۰۰ 
تومان( در مجلس تصويب ش��ود تا س��ال آينده قيمت خودروهاي ما 

افزايش پيدا نکند.

مبلمان صبا
نشان عالي مشتري مداري  را دريافت كرد

مب�لمان صب�ا، برترين صادرکنن�ده مبل�مان در س��ال ۹۴موفق به 
دريافت نش��ان عالي مش���تري مداري در اولين اجاس سراس��ري 
رهبران مش�تري مدار شد. اجاس سراسري رهبران مش�تري مدار 
در بهمن ماه سال جاري در تهران برگزار شد. مجلس شوراي اسامي، 
ش��هرداري تهران، وزارت صنعت، معدن و تجارت و ش��وراي عالي 
مناطق آزاد تجاري و صنعتي از جمله حاميان و مشارکت کنندگان در 
اين اج�اس به شمار مي روند. اين اجاس با توجه به سياست� هاي 
اباغي برنامه شش���م توس��عه مبني بر تدوين و اجراي سند جام�ع و 
نقش�ه راه تحول نظام استانداردسازي کشور در راستاي سياست هاي 
کان دولت در توانمندسازي اقتصاد ملي و در راستاي اقتصاد مقاومتي 
برگزار ش��ده اس��ت. در اين اجاس ش��رکت هاي مختلف صنع�تي، 
تجاري و خدماتي از سراس��ر ک�ش��ور از نظر مش���تري مداري مورد 
مميزي و ارزيابي قرار گرفت�ه و شرک�ت هاي برتر و من�تخب موفق 
به دريافت نش�ان عالي مش�تري مداري شدند. فرهاد عزيزي ايراني، 
مديرعامل ش��رکت اقتدار مبلمان صبا گفت: مبلمان صبا با مجموع 
نيم قرن سابق�ه در صنع�ت مبلمان اولي�ن ارائه دهن�دۀ ضم�انت نامه 
رسمي براي مبل�مان بوده و هم�واره بالاترين مدت زمان گارانتي و 
خدمات پس ازفروش را در اين صنعت به مش�تريان خود ارائه نموده 
اس��ت. در حال حاض�رکليه محص�ولات ص�با داراي ۳س��ال گارانتي 
و۱۲ سال خدمات پس از فروش در سراسر کشور مي باشد. محمدرضا 
اقتداري، رئيس هيئت مديره اين ش��رکت افزود: صبا درحال حاضر 
بيش از ۳۰ نمايندگي در سراسر کشور داشت�ه و عاوه بر سهم قابل 
توجه در اش��تغال زايي و توس��عه اقتصاد منطقه خود درحال تکم�يل 
نهايي زير ساخت هاي لازم براي گست�رش صادرات به بازارهاي بين 

الم�للي خصوصاً اروپا و قاره امريکا مي باشد. 

پيشخوان

صنعت،معدن،تجارت

گ�روه صنع�ت، مع�دن و تجارت- س�عید قلیچی: 
موضوع واردات خودروهاي آمريکايي يا خودروهاي 
برند ثالث توليد شده در آمريکا تقريبا به پايان خود 
رسيده است. مقرر شده تمام اين خودروها مشمول 
ممنوعيت واردات شوند. پيش از اين ۱۰۰۰ خودرو 
آمريکايي وارد کشور شده اند و حالا صحبت از پاک 

شدن اين خودروها به گوش مي رسد.
به گزارش تجارت آناين، طي ماه هاي گذش��ته 
نشس��ت هاي متعددي بين کميس��يون صنايع و 
مع��ادن مجل��س با وزير صنعت، معدن و تجارت، 
درخصوص واردات خودروهاي توليد آمريکا برگزار 
شده است. حقيقت اين است که مسئولان وزارت 
صنع��ت معتقدند که خودرو کالايي س��رمايه اي 
است و به اين ترتيب مشمول ممنوعيت واردات 
کالاه��اي مصرفي از آمريکا نمي ش��ود. از طرف 
ديگر مسئولان نيروي انتظامي طبق بخشنامه اي 
داخل��ي درصدد جلوگيري از واردات خودروهاي 
آمريکاي��ي برآم��ده و پليس راهور از پاک کردن 
خودروه��اي تولي��د ش��ده در آمري��کا خودداري 
کرده اس��ت. با اين حال خبر مي رس��د که شرکت 
واردکننده خودرو از آمريکا )پرش��ين خودرو( طي 
روزهاي گذش��ته نامه اي مبني بر ش��ماره گذاري 
خودروه��اي آمريکايي که در گذش��ته خريداري 
شده به رييس مجلس ارسال کرده است. هرچند 
اي��ن نامه ن��گاري کمتر در رس��انه ها مورد توجه 
ق��رار گرف��ت و خبري نش��د، اما رييس مجلس از 
کميس��يون صنايع و معادن مجلس درخواس��ت 
کرده که اين موضوع را مورد بررسي قرار دهد و 
گزارش بررسي ها را به رييس مجلس ارائه دهند. 
سه شنبه نيز اعضاي هيئت رييسه مجلس و برخي 
اعضاي کميس��يون صنايع و معادن، نمايندگان 
گمرک کشور، سازمان استاندارد، نيروي انتظامي، 
وزارت صنايع و معادن و ش��رکت پرش��ين خودرو 
ک��ه واردکنن��ده خودروه��اي آمريکايي اس��ت، 
موض��وع واردات خودروه��اي توليد آمريکا مورد 
بح��ث و بررس��ي ق��رار گرف��ت. در همين حال 
رييس کميته صنعت کميس��يون صنايع مجلس 
از ش��ماره گذاري هزار خودروي توليد آمريکا که 
 ش��ماره گذاري آنها در گذش��ته متوقف شده بود، 

خبر داده است.

بخش�نامه داخل�ي نی�روي انتظامي ب�راي  ���
جلوگیري از واردات

ولي ملکي در گفتگو با خانه ملت، اظهار کرد: بنده به 
عنوان رييس کارگروه صنعت کميسيون بررسي ها 
را آغ��از ک��ردم و ب��ه اين نتيجه رس��يدم که نيروي 
انتظامي تصميمات خود براي جلوگيري از واردات 
خودروه��اي آمريکاي��ي بدون دليل مکتوب انجام 
داده و هيچ بخش��نامه يا نامه اي در اين خصوص 
از س��وي دفتر مقام معظم رهبري ارس��ال نش��ده 
اس��ت. اين نماينده مجلس دهم ادامه داد: نيروي 
انتظامي براس��اس فرمايشات مقام معظم رهبري 
مبني بر اينکه از واردات خودروهاي آمريکايي که 
مصرف زيادي دارند، جلوگيري شود، براساس آن 
در ارديبهشت بخشنامه اي داخلي تنظيم مي کند، 
ک��ه از مهرم��اه جل��وي واردات خودروهاي توليد 
آمري��کا را بگيرن��د. ملک��ي در ادامه ب��ا بيان اينکه 
برخي اش��خاص حقيقي و حقوقي که از گذش��ته 
ثبت س��فارش خودروهاي آمريکايي کرده بودند، 

از مهرم��اه اج��ازه واردات نيافتن��د، تصري��ح کرد: 
 BMW بيش��تر خودروه��اي وارداتي توليد آمريکا
ب��وده و واردکنن��دگان در اين بخش هيچ تقصيري 
نداش��ته اند، چراکه بخش��نامه اي از س��وي وزارت 
صنعت، معدن و تجارت مبني بر ممنوعيت واردات 
خودروهاي توليد آمريکايي براي آنها ارسال نشده 
اس��ت. وي با اش��اره به اينکه از ديد وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، فرمايش��ات مقام معظم رهبري 
ممنوعيت کالاهاي مصرفي است، ادامه داد: وزارت 
صنعت کالاهاي مصرفي را در دو ليس��ت پيوست 
نوشته، که يک ليست ۱۴۷ قلم و ليست ديگر ۸۰ 
قلم است و اين وزارتخانه خودرو را کالاي مصرفي 
نمي داند و معتقد است که کالاي مصرفي در مدت 

زمان کوتاهي مصرف مي شوند.
جلوگی�ري پلی�س راه�ور از ش�ماره گذاري  ���

1000 خودرو
ملک��ي، رئي��س کميته صنعت کميس��يون صنايع 
و مع��ادن با بي��ان اينکه بس��ياري از واردکنندگان 

خودروه��اي تولي��د آمريکا براي واردات اين خودرو 
LC ب��از کرده ان��د، اظهار کرد: وزارت صنعت، معدن 
و تجارت بايد به بانک ها، گمرکات و واردکنندگان 
خ��ودرو اع��ام مي ک��رد ک��ه واردات خودروهاي 
 LC تولي��د آمريکا ممنوع اس��ت، ت��ا واردکنندگان
بازنمي کردند. وي افزود: حدود ۴۵۰ خودرو توس��ط 
يک ش��رکت واردکننده خودرو )پرش��ين خودرو( و 
حدود ۵۵۰ خودو توسط افراد حقيقي وارد شده، که 
مجموعا هزار خودرو شده است و توسط پليس راهور 
از شماره گذاري آنها جلوگيري شده است. اين نماينده 
مجلس با بيان اينکه ۲۰۰ ميليارد تومان از پول اين 
شرکت واردکننده خودرو در واردات خودروهاي توليد 
آمريکا بلوکه شده بود، ادامه داد: در آخرين نشستي که 
درباره موضوع واردات خودروهاي آمريکايي برگزار 
شده، مقرر شد هرچه سريع تر نسبت به تعيين تکليف 
و شماره گذاري اين خودروها که در گذشته واد کشور 
شده اقدام شود. ملکي در پايان تصريح کرد: از اين پس 
واردات هرگونه خودرو با برند آمريکايي و برندهاي 

ثالث و توليدي آمريکا به کشور ممنوع شد و وزارت 
صنعت بخشنامه آن را اباغ کرده است.

صنعت خودروس�ازي براي پیش�رفت نیاز به  ���

رقیب دارد
در همين حال ش��هرام آزادي، کارش��ناس صنعت 
خودرو در گفتگو با خبرنگار »تجارت« ضمن اشاره 
به موضوع آزاد شدن واردات خودروهاي آمريکايي با 
شرايطي خاص که مورد تاييد مجلس و دولت باشد، 
تصريح کرد: اگر ظرفيتي براي رقابت ايجاد ش��ود 
مطلوب اين است که خودروسازي ما بتواند خود را 
به روز کند. وي ادامه داد: به روز نبودن ماشين آلات 
خطوط توليد خودرو در کشورمان يکي از اشکالاتي 
اس��ت که به اين صنعت وارد اس��ت؛ چراکه در حال 
حاض��ر در اي��ن صنعت رقابت��ي وجود ندارد، اما اگر 
محصولي بخواهد وارد کش��ور ش��ود و با توليدات 
داخلي رقابت کند، توليدکننده داخلي ناچار خواهد 
بود تا خود را براساس شرايط، نياز و خواست مشتري 
و تن��زل قيم��ت وف��ق دهد که همه اين ها در عمل 
مي تواند به سود کشور است. اين مدرس دانشگاه 
با بيان اينکه نبايد واردات خودرو به سمت واردات 
بي رويه برود، خاطرنشان کرد: بايد به خودروهايي 
اج��ازه ورود بدهي��م که اصل تکنولوژي آن نيز وارد 
کشور شود و قيمت آن مناسب بوده و خدمات پس 
از فروش آن نيز وجود داشته باشد، اما همه اين ها 
به گونه اي نباشد که سيستم خودروسازي کشور را 
با تعطيلي مواجه کند چراکه با اين شروط اگر عرصه 
رقابتي ايجاد شود، منعي ندارد و بايد از آن استقبال 
کرد. آزادي ادامه داد: حساسيت هاي زيادي درباره 
موض��وع واردات خودرو از آمريکا در کش��ور وجود 
دارد. حقيقت اين است که غير از آمريکا کشورهاي 
بسيار ديگري وجود دارند که ما مي توانيم از آنها اين 
واردات را انجام دهيم. فرانس��ه، آلمان، ژاپن و کره 
جنوبي مي توانند کشورهايي باشند که ما مي توانيم 
در زمينه صنعت خوردروسازي با آنها همکاري کنيم. 
اين کارش��ناس صنعت خودرو در پايان تاکيد کرد: 
به نظر مي رسد براي واردات خودرو اولويت کشور 
ما نبايد آمريکا باش��د؛ چراکه توليدات آمريکايي از 
حيث مصرف سوخت بسيار بالاست و معمولا آنها 
اين خودروها را بيشتر براي کشورهاي جهان سوم 

توليد مي کنند.

نامه نگاري شركت واردكننده خودروهاي آمريكايي با رئيس مجلس

خودروهاي آمريكايي وارد شده پلاك مي شوند

آغاز فروش اينترنتي توليدات فولاديتاثير نيروي انساني بر افزايش بهره وري صنعتمشكل قاچاق با سامانه حل نمي شود
س��يدمهدي کش��اورز، رئيس اتحاديه 
انب��ارداران تهران گفت: روزانه ده ها نفر 
از انبارداره��ا به م��ن مراجعه مي کنند و 
از اين باتکليفي ناراضي هس��تند. وي 
ب��ا اش��اره ب��ه اينکه تم��ام اعضاي اين 

اتحاديه در س��امانه جامع انبار وزارت صنعت ثبت نام کرده اند و 
داراي »کدشناس��ه« هس��تند، افزود: اما گمرک اين کد را قبول 
 ن��دارد و مي گوي��د هم��ه انبارها بايد در س��امانه گمرک ثبت نام 

کنند.
 کشاورز گفت: ما همه با قاچاق کالا مخالفيم اما اين سامانه ها 
با قاچاق مبارزه نمي کنند بلکه مخل کس��ب و کار مردم هس��تند 
و با موازي کاري، کار براي فعالان اين بخش مش��کل مي ش��ود 

اما با يک سامانه هم مي توان کار را به پيش برد.

يک فعال صنعت قطعه س��ازي کش��ور 
گفت: بهره وري در صنعت قطعه سازي 
براساس اس��تانداردهاي بين المللي به 
معن��اي س��نجش کارآم��دي نيروي 
انس��اني، تجهيزات و سيس��تم توليد با 

استفاده بهينه از منابع موجود براي رسيدن به اهداف اثربخش 
اس��ت. محس��ن رزم خواه افزود: به کار گيري نيروي انس��اني 
متخصص مهمترين پارامتر براي افزايش بهره وري در صنعت 
قطعه س��ازي مي باشد. وي تصريح کرد: شرايط مناسب محيط 
کار، مش��وق هاي مال��ي، رفع نيازه��اي غيرمالي، رفع نيازهاي 
اساسي کارکنان، مشارکت آنها در تصميم گيري و سيستم هاي 
مناسب ارزشيابي در محيط کار از جمله عوامل انگيزشي براي 

ارتقاي کارايي نيروي انساني در صنعت هستند. 

مديرعام��ل ذوب آه��ن اصفهان گفت: 
براساس برنامه ريزي صورت گرفته، به 
منظور س��هولت دسترسي عموم مردم 
ب��ه توليدات اي��ن واحد صنعتي، فروش 
اينترنتي تيرآهن به خريداران خرد، آغاز 

شد. احمد صادقي افزود: موضوع قيمت گذاري شفاف و دسترسي 
آسان مردم به توليدات فولادي يک فاکتور مهم است که مستلزم 
حذف واسطه هاست و در اين زمينه از يک سال گذشته، اقدامات 
لازم انجام شده است. وي توضيح داد: سيستم فروش اينترنتي 
توليدات ذوب آهن آغاز ش��ده، تا امکان دسترس��ي آس��ان را براي 
مصرف کنندگان فراهم سازد و عاوه براين شيوه عملکرد بورس 
همچنان جاري است. صادقي گفت: براي دسترسي عموم مردم به 
توليدات فولادي، يک سيستم اينترنتي براي خريد طراحي شد.

رئيس مرکز ملي فرش ايران با اش��اره به اينکه در۱۰ 
ماهه امس��ال ۲۷۵ ميليون دلار صادرات فرش ايراني 
ب��ه ۸۰ کش��ور دنيا انجام ش��ده گفت ک��ه ۶۹ ميليون 
دلار صادرات مس��تقيم فرش به امريکا بوده اس��ت. به 
گزارش ايس��نا، حميد کارگر با بيان اين مطلب اظهار 
کرد: ارزش اين ميزان صادرات فرش ايران نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۱۹ درصد رشد داشته است. وي 
وزن فرش هاي صادر ش��ده در اين مدت را چهار هزار 
و ۴۰۰ تن عنوان کرد و افزود: اين ميزان نيز نس��بت 
به مدت مش��ابه س��ال گذش��ته ۱۰ درصد رشد داشته 
اس��ت. کارگر با اش��اره به اينکه برجام اثر مستقيمي بر 

صادرات فرش دس��تباف ايران گذاش��ته، تصريح کرد: 
در بند ۲۲ برجام بر لغو ممنوعيت ورود فرش ايراني به 
ايالات متحده امريکا اش��اره ش��ده که با توجه به آن در 
ژانويه سال ۲۰۱۶ نخستين محموله فرش ايران پس 
از پنج س��ال وارد آمريکا ش��د. رئيس مرکز ملي فرش 
ايران اظهار کرد: در ۱۰ ماهه امس��ال ۶۹ ميليون دلار 
صادرات مس��تقيم فرش به امريکا انجام ش��ده اس��ت، 
درحالي که سال گذشته ميزان صادرات فرش به امريکا 
صفر بوده اس��ت. کارگر در پايان خاطرنش��ان کرد: اگر 
صادرات بدون برنامه انجام ش��ود، به زودي به حالت 

اشباع خواهد رسيد.

صادرات ۶۹ میلیون دلاري فرش ايراني به امريکا
رييس خانه معدن ايران يکي از موارد مورد نظر شوراي 
نگهبان از برگش��ت ماده ۵۴ برنامه شش��م در اصاح 
قانون، حذف کامل بخش خصوصي از شوراهاي استاني 
مع��ادن عن��وان کرد. محمدرضا بهرام��ن در گفتگو با 
ايسنا، تصريح کرد: ماده ۵۴ برنامه ششم بعد از تصويب 
در صحن علني مجلس هفته گذش��ته توس��ط شوراي 
نگهبان به خاطر ايرادهايي که به آن وارد شد، برگشت 
خ��ورد که البته آنچه ش��وراي نگهب��ان آن را به عنوان 
ايراد مطرح کرده، نه تنها موضوعات مورد نظر بخش 
خصوصي و فعالان حوزه معدن بلکه در بخش��ي از آن 
به ضرر اين حوزه نيز است. وي در ادامه با بيان اين که 

دو بخش مورد ايراد ش��وراي نگهبان درباره  اين قانون 
بود، عنوان کرد: ش��وراي نگهبان دو ايراد به ماده ۵۴ 
برنامه شش��م گرفت که ايراد اول مصرف يک درصد 
از فروش��ي اس��ت که از معادن دريافت مي ش��ود و منبع 
مصرف آن را به جاي استان ها در خزانه دانست و مورد 
دوم نيز ايرادي بود به ترکيب ش��وراي اس��تاني معادن 
وارد کرد. بهرامن همچنين خاطرنش��ان کرد: نگاهي 
که شوراي نگهبان به اين ماده قانوني داشته حضور در 
شورا را صرفا تکليف قوه مجريه دانسته و به طور کامل 
بخش خصوصي را از ترکيب ش��وراي اس��تاني معادن 

حذف کرده است.

حذف بخش خصوصي معدن در برنامه ششم

وامبلاعوضژاپنبرايتجهيزگمرکايران
رييس کل گمرک از وام باعوض ژاپن براي تجهيز گمرکات 
ايران به دس��تگاه هاي کنترلي پيش��رفته خبر داد و گفت: در ۱۰ 
ماهه امس��ال ميزان واردات ۳۷ ميليارد دلار و ميزان صادرات 
نيز ۳۸ ميليارد دلار بوده است. آنطور که گمرک ايران گزارش 
داده مسعود کرباسيان گفت: کشور ژاپن در بررسي هاي انجام 
داده ب��ا توج��ه ب��ه اقدامات��ي که در دول��ت و گمرک جمهوري 
اس��امي ايران مورد ارزيابي قرار داده که به طور جد با تخلفات 
برخورد مي شود، معادل ۷ ميليون دلار به صورت وام باعوض 
به گمرک اختصاص داده تا دس��تگاه ايکس ري خريداري کند. 
وي ادامه داد: خوشبختانه در کنار ايکس ري تجهيزات ديگري 
براي کنترل در گمرکات به کار گرفته ش��ده اس��ت. جمهوري 
اسامي ايران در کل منطقه و حتي کشورهاي آسيايي بيشترين 
دس��تگاه ايکس ري را داراس��ت زيرا در منطقه اي حضور داريم 
ک��ه ب��ه دلي��ل ايجاد امنيت در همس��ايگي و ض��رورت کنترل 

ترانزي��ت، اي��ن ام��ر ايجاب مي کند به س��مت کنترل و نظارت 
بيشتر برويم.

رئيس سازمان گمرک ايران، با اشاره به اينکه از سگ موادياب، 
جي پي اس، آر اف آي دي و مديريت ريسک در بحث نظارت 
گمرکات استفاده مي شود، خاطرنشان کرد: تاکنون دو دستگاه 
ايکس ري در گمرک شهيد رجايي نصب شده است و در آينده 
يک دس��تگاه ايکس ري جديد با س��رعت بالاي ارزيابي روزانه 
۱۲۰۰ کانتين��ر در روز در اي��ن گمرک مهم نصب خواهد ش��د. 
کرباس��يان با اش��اره به اينکه ايکس ري هاي جديد با همکاري 
بخش خصوصي نصب و راه اندازي مي شود، افزود: با وزارت دفاع 
توانستيم توافق نامه اي امضا کنيم تا با استفاده از امکانات صنايع 
دفاع، آنها براي گمرک ايران ۵ دستگاه  ايکس ري توليد کنند. 
اين دستگاه ها به پيشرفته ترين تکنولوژي مجهز هستند که در 
گذشته امکان خريد آن براي ما محدود بود و يا فقط از کشوري 

خاص به ايران وارد مي ش��د، ولي در حال حاضر توانس��ته ايم در 
داخل کشور اين دستگاه ها را بسازيم و اين براي ما يک افتخار 
اس��ت. وي ادامه داد: اکنون تفاهم نامه ميان ما و وزارت دفاع 
امضا ش��ده و قرارداد آن هم در مرحله نهايي ش��دن اس��ت. اين 
موضوع يک اتفاق ملي اس��ت و باعث خرس��ندي براي کش��ور 
محس��وب مي ش��ود. گمرک نيز از ساخت اين دستگاه ها توسط 
وزارت دفاع پش��تيباني خواهد کرد و ما کمک هاي لازم را هم 

به آنها ارائه خواهيم کرد.
كارنامه ���10 ماهه تجارت خارجي

وي ب��ا بي��ان اينک��ه کماکان تراز تجاري کش��ور مثبت بوده و 
اميدوارم اين روند تداوم يابد، افزود: از اول س��ال تا ۲۳ بهمن 
ماه، ۳۷ ميليارد دلار واردات کشور با۳ درصد رشد و ۳۸ ميليارد 
دلار صادرات با ۹ درصد رشد صورت گرفته است. کرباسيان با 
بيان اينکه بيش��ترين حجم واردات کش��ور از بندر شهيد رجايي 

ب��ا آمار ۶۰ درصدي اس��ت و اگر تخلف��ي صورت بگيرد به طور 
حتم به دليل حجم بالا، تخلف در اين بندر استراتژيک بيشتر از 
جاهاي ديگر رخ مي دهد، افزود: تمامي ارگان ها کاري که انجام 
داده اند در اين راه معادل يک تخلفي که گمرک بررس��ي کرده 
يعني معادل ۳ هزار ميلياردي نبوده است. وي گفت: گمرک با 
تخلفات برخورد مي کند و اگر پرونده اي بوده کش��ف ش��ده و در 

همه جاي دنيا قاچاق انجام و با آن برخورد مي شود.

خسروتاجدرنمايشگاهخودروتهراندرشهرآفتابمطرحكرد:

سهم10درصديبازارخودروكشوربهوارداتاتومبيلهايخارجي

قائم مق��ام وزي��ر صنعت، معدن و تجارت گفت: در 
۱۰ ماهه نخس��ت سال جاري، واردات خودروهاي 
خارجي نس��بت به توليد داخلي آن تنها پنج و نيم 
درصد بوده است. به گزارش خبرنگار روزنامه تجارت 
مجتبي خس��روتاج در نشس��ت خبري به مناسبت 
برگزاري نخستين نمايشگاه بين المللي خودرو که در 
مجموعه نمايشگاهي شهرآفتاب برگزار شد، اظهار 

داش��ت: در ۱۰ ماهه نخس��ت سال جاري ۵۵ هزار 
و ۳۱۰ دس��تگاه خودرو س��واري از گمرکات کشور 
ترخيص شده است. رئيس سازمان توسعه تجارت 
ايران افزود: اين در حالي است که ميزان توليد داخلي 
انواع خودرو سواري در مدت ياد شده يک ميليون 
و ۷۸ هزار و ۹۵۸ دس��تگاه بوده اس��ت. خسروتاج با 
بيان اينکه نسبت واردات به توليد داخلي خودرو در 

مدت زمان ياد شده ۵/۵ درصد است، اظهار داشت: 
از آنجايي که واردات خودرو به کشور ارزبري بالايي 
دارد، از اين رو س��عي ش��ده در قالب يک استراتژي، 
واردات خ��ودرو خارجي کاما مديريت ش��ود. وي 
ب��ا تاکي��د بر اينکه به هي��چ وجه به صاح صنعت 
خودرو داخلي و رقابت پذيري بازار آن نيس��ت که 
جلوي واردات خودرو خارجي به طور کامل گرفته 
شود، تصريح کرد: براي ايجاد رقابت در بازار داخلي 
خودرو، واگذاري س��هم ۵ تا ۱۰ درصدي اين بازار 
ب��ه واردات اتومبيل ه��اي خارجي مي تواند راهکار 
مناس��بي باشد. خس��روتاج اظهار داشت: نمي توان 
ب��ازار داخل��ي خودرو را برروي واردات کاما بازکرد 
چراکه اين مس��ئله زمينه س��از از بين رفتن صنعت 
داخلي خودرو و بيکار شدن جمعيت انبوهي از افراد 
خواهد شد. به گفته خسروتاج هيچ کشوري به بهانه 
ارتق��اي کيفي توليد، ب��ازار خودرو خود را در اختيار 

واردات ق��رار نمي ده��د ما نيز مي توانيم با مديريت 
واردات و نيز در اختيار گذاشتن ۵ تا ۱۰ از بازار، عما 
صنعت خودرو وطني را به چالش بکشيم. اين مقام 
مسئول در وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره 
به اينکه پس از اجرايي شدن برجام ايران وارد يک 
فاز جديدي شده است، گفت: پس از برجام، ايران 
در بحث توليد خودرو، با کشورهاي صاحب نام در 
اين صنعت وارد مذاکرات گس��ترده اي ش��ده که در 
اين مذاکرات بر توليد و سرمايه گذاري مشترک با 
شرکت هاي خودروساز بسيار توجه شده است.  وي 
ادامه داد: در اين مذاکرات اس��اس همکاري هاي 
ايران با شرکت هاي خارجي خودروساز برپايه همين 
سرمايه گذاري و توليد مشترک و ورود به بازار جهاني 
خودرو مي باش��د.  به گفته قائم مقام وزير صنعت، 
معدن و تجارت در اين راستا قرارداد مشارکت ايران با 
شرکت هاي خودروساز فرانسوي کليد خورده و البته 

با خودروسازان آلماني نيز در حال مذاکره هستيم. در 
ادامه اين نشست خبري محمد سيدي، مديرعامل 
نمايشگاه بين المللي شهرآفتاب اظهار داشت: خا 
نمايش��گاه بين المللي خودرو در گذش��ته احساس 
مي ش��د که امروز با برگزاري اين نمايش��گاه تعامل 
مناس��بي بين خودروسازان داخلي و خارجي جهت 
ارتقا سطح کمي و کيفي صنعت خودرو ايجاد شده 
اس��ت. مديرعامل نمايشگاه بين المللي شهرآفتاب 
در ادامه بيان کرد: حدود ۱۶ کشور و نزديک به ۱۵۰ 
ش��رکت در نمايشگاه حضور بهم رسانيده اند يکي 
از اس��تراتژي ها براي برگزاري نمايشگاه برقراري 
تعامل بهتر با کشورهاي صاحب نام به سبب بوجود 
آمدن شرايط مطلوب بعد از توافقات سياسي است. 
وي با اشاره به ارزيابي کيفي نمايشگاه بعد از اتمام 
آن ادام��ه داد: ب��ا نظرس��نجي از غرفه داران و مردم 

کيفيت نمايشگاه ارزيابي خواهد شد.


